
 
 
 

15 Iunie, 2020 
 
Iubiți frați, Membrii Adventiști de ziua a Șaptea Mișcarea de Reformă: 
 
Fie ca pacea și harul Domnului nostru Isus Hristos să fie cu voi cu toți și cu toate comunitățile 
noastre din toată lumea.  
 
 “Noi toți, în adevăr, am fost botezați de un singur Duh, ca să alcătuim un singur trup, fie Iudei, 
fie Greci, fie robi, fie slobozi; și toți am fost adăpați dintr-un singur Duh.” (1 Corinteni 12:13). 
 
Toate națiunile de pe pământ au experimentat schimbări dramatice în ultimele câteva luni. 
Indiferent de locul în care locuim, toți am fost martori ai împlinirii cuvintelor profetice al lui Hristos 
în Matei 24:7b, 8: “…și, pe alocurea, vor fi cutremure de pământ, foamete și ciume. Dar toate 
aceste lucruri nu vor fi decât începutul durerilor.” Pandemia Covid-19, o ciumă la nivel planetar, a 
schimbat în mod fundamental viețile noastre – activitățile noastre zilnice, călătoriile noastre, 
posibilitatea de a menține contactul unii cu alții, inclusiv maniera în care am participat la serviciile 
bisericii. Majoritatea populației lumii a experimentat la un anumit moment o “interdicție”, o 
restricție fără precedent a deplasării fizice.  
 
Biserica noastră, precum și multe alte organizații religioase, a simțit nevoia să se adapteze noilor 
condiții de muncă și de viețuire. Una dintre aceste condiții a fost adaptarea conform măsurilor 
speciale și liniilor directoare trasate de autoritățile sanitare. În majoritatea țărilor lumii întrunirile 
publice, inclusive participarea în persoană la adunările bisericii au fost suspendate. În ciuda 
provocărilor considerabile însă, mesajele (predicile) noastre online, cu ajutorul Domnului nu au 
slujit numai membrilor noștri, ci au atins mii de alți interesați pe care probabil nu i-am fi întâlnit în 
lipsa acestor circumstanțe deosebite.     
 
Una din provocările asociate cu pandemia globală este distribuirea în siguranță a vinului la Sfântă 
cină. Membrii bisericii din diverse părți ale lumii s-au adresat Biroului (sediului) Conferinței 
Generale cerând îndrumare și linii directoare în această privință. Ei ne-au adus în atenție evidențe 
(fapte) bine întemeiate: bazat pe informația disponibilă la acest moment și pe expertiza clinică, 
adulți mai în vârstă și persoane de orice vârstă care au complicații de sănătate (medicale) pot fi în 
mai mare risc să facă forme severe de boală Covid-19. Luând în considerare nivelul înalt de 
infecțiozitate a coronavirusului și faptul că virusul se răspândește în primul rând prin mici picături 
(de saliva și mucus), recunoaștem că mulți din frații noștri sunt îndreptățiți să se teamă în legătură 
cu riscurile de sănătate asociate servirii vinului la sfânta cina din paharul comun. Din motive de 



înțeles, multe comunități întreabă despre posibilitatea folosirii paharului individual în serviciul 
sfintei cine.   
 
Vrem să reamintim bisericii pe tot pământul că sfânta cină este parte integrantă a serviciilor 
bisericii. “Se cere de la fiecare ucenic să participe în mod public și să mărturisească în felul acesta 
că primește pe Hristos ca Mântuitor personal. Tocmai în aceste întocmiri ale Sale, Hristos Se 
întâlnește cu poporul Său și îi revigorează prin prezența Sa.” HLL 656. Având în vedere criza care 
afectează lumea, cu siguranță avem nevoie de prezența înviorătoare (întăritoare) a Mântuitorului 
nostru așa cum se manifestă la sfânta cină. 
 
Luni, 8 Iunie, 2020 Comitetul Pastoral al Conferenței Generale s-a reunit ca să evalueze această 
importantă chestiune și să ofere câteva linii călăuzitoare bisericii mondiale. Deliberând cu 
rugăciune asupra acestei situații dificile și în timp ce căutam unui răspuns care să fie consecvent cu  
învățăturile Bibliei așa cum sunt înțelese în biserica noastră, mai întâi de toate am luat seama la 
următoarele fapte: 
 

- Folosirea unui pahar comun la Sfânta Cină este încă poziția oficială a bisericii noastre.  
- Pahare individuale au fost de asemenea folosite la Sfânta Cină în diferite părți ale bisericii 

mondiale timp de mulți ani. 
- Rezoluția Conferinței Generale Nr. 32 din 1959 sfătuiește împotriva aplicării măsurilor 

disciplinare asupra celor care iau parte la sfânta cină folosind pahare individuale.  
- Conferința Generală nu are nicio evidență asupra vreunei măsuri disciplinare aplicată fie 

unei persoane hirotonisite care a administrat, fie unui membru care a primit vinul 
împărtășirii în pahare individuale. 

- Orice acțiune disciplinară îndreptată împotriva persoanelor hirotonisite  sau membrilor laici 
pentru folosirea paharelor individuale ar fi imprudentă mai ales după Sesiunea a 23-a a 
Conferinței Generale, din 2019. La această sesiune aproximativ 73% din delegați au votat în 
favoarea permiterii paharelor individuale.  

- Cu toate ca cest vot nu a fost suficient ca să permită folosirea paharelor individuale în 
comunitățile care au cerut-o (au lipsit mai puțin de 2 de 3 procente din majoritatea de 75% 
necesară adoptării moțiunii), a trimis un semnal clar că cele două vederi asupra felului în 
care distribuim vinul la sfânta cină trebuie să fie respectoase între ele.  

- Este imperativ în acest timp de pandemie globală când mulți din frații noștri au temeri 
îndreptățite privitoare la sănătatea și bunul lor mers, ca toți frații hirotonisiți și toți 
membrii bisericii noastre să caute și să găsească o cale creștină de coexistență 
împăciuitoare și înlesnire rezonabilă când se plănuiește și se administrează sfânta cină 
(împărtășirea).  

După observarea cu atenție a tuturor acestor factori menționați mai sus, și de asemenea a 
complexității si sensibilității situației prezente, Comitetul Pastoral al Conferinței Generale a 



reafirmat poziția luată prin aprobarea Rezoluției nr 32 de către delegația Conferinței Generale din 
1959, care spune că n-ar trebui luată nicio măsură disciplinară nu este recomandată împotriva 
acelora care au obiecțiuni la folosirea unui singur pahar.  
 
Pe baza faptului că vasta majoritate a delegaților la ultima Sesiune (72,3%, respectiv 65% în al doilea 
tur de vot) au votat în favoarea îngăduirii folosirii paharului individual, și de asemenea a faptului că 
toate precedentele administrații (ale Conferinței Generale) au îngăduit folosirea paharelor 
individuale în diferite unități, când acestea au ales să o facă, prezenta administrație a Conferinței 
Generale va continua să aibă aceeași atitudine, prin a nu interfera în decizia bisericilor locale privind 
felul în care se vor împărtăși de simbolul sângelui Domnului Isus Hristos.    
 
Hristos a prevăzut încercările și provocările cu care mica Sa turmă se va confrunta în această lumea 
ostilă. De aceea, El a dorit ca urmașii Săi să lucreze înțelept și ne-vătămător: “Iată, Eu vă trimit ca 
pe niște oi în mijlocul lupilor. Fiți dar înțelepți ca șerpii, și fără răutate ca porumbeii.” (Matei 
10:16). Ca rămășiță a poporului Său ne dorim să lucrăm înțelept în aceste circumstanțe dificile, 
însă nu dorim să cauzăm niciun rău (daună).   
 
Este convingerea noastră că speranța revenirii în curând a Domnului Isus Hristos se va arăta 
(împlini), ca să pună capăt durerii, necazului și suferinței acestui pământ. Dorim ca toți să aibă 
experiența specificată de Luca evanghelistul, în primul capitol: “că, după ce ne va izbăvi din mâna 
vrăjmașilor noștri, ne va îngădui să-I slujim fără frică,” Luca 1:74. 

 
În numele Comitetului Pastoral al Conferinței Generale,  
Al vostru în serviciul Domnului, 
 
 
Liviu Tudoroiu 
 
Secretar C.G.  
 
 


